

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' OTHMAN BIN AZIZ [JERLUN]

TARIKH : 31 MAC 2014

SOALAN :

Dato' Othman bin Aziz [Jerlun] minta MENTERI PERUSAHAAN PERLADANGAN DAN KOMODITI menyatakan langkah-langkah yang telah diambil oleh Kementerian bagi menggalakkan dan membangunkan industri kenaf selaras dengan penubuhan Lembaga Kenaf dan Tembakau Negara (LKTN) selaras dengan penguatkuasaan Akta Lembaga Kenaf dan Tembakau Negara 2009 untuk membangunkan industri kenaf sebagai Sumber Pertumbuhan Baru di Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, antara langkah-langkah Kerajaan yang diambil bagi menggalak dan membangunkan industri kenaf adalah seperti berikut:

- i. Membekalkan benih berkualiti kepada para penanam kenaf yang dilakukan melalui kerjasama dengan institusi penyelidikan dalam dan luar negeri. Langkah ini akan membolehkan peningkatan hasil kenaf ke paras yang lebih tinggi;
- ii. Menggalakkan para penanam kenaf mengamalkan amalan pertanian yang baik, termasuk jadual pembajaan dan pengawalan rumpai;
- iii. Menyediakan insentif bernilai RM2,385 sehektar semusim dalam bentuk input pertanian seperti benih, baja dan racun. Selain itu, para pengusaha tanaman kenaf juga disediakan kemudahan jentera pembajakan dan penuaian;
- iv. Menyediakan fasiliti dalam bentuk pusat pengumpulan bagi membolehkan pemprosesan hasil kenaf. Sehingga kini, 14 buah pusat pengumpulan di negeri Kelantan, Terengganu, Pahang, Perak, Negeri Sembilan dan Johor telah pun ditubuhkan; dan

- v. Bekerjasama dengan syarikat kenaf untuk mewujudkan ladang kenaf berskala komersil secara *integrated farming*, *contract farming* atau ladang kluster dengan penglibatan pekebun kecil.

Bagi memacu pembangunan industri kenaf, Kementerian dalam proses memuktamadkan Pelan Induk Pembangunan Industri Kenaf (PIPK). Pelan ini akan membolehkan pelaksanaan strategi dan program-program pembangunan sektor hulu dan hilir berasaskan kenaf. Ini bertujuan untuk memperkasakan industri kenaf sebagai sumber pertumbuhan baru dalam jangka masa panjang.

Sekian, terima kasih.